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En vakant post 
 
Sparbanksstiftelsen 1826 har bidragit med 150 000 kronor och Sparbanken Färs & Frosta med 
150 000 för arbetet under året i kombination med egna insatser i pengar och mycket ideell tid 
(motsvarande drygt 100 000 kr). Projektpengarna för årets arbete handlar om att starta upp nya 
Inlandsråd på samma sätt som vi startade upp Kustråden för några år sedan, och att satsa på en 
utbildning i vattenvårdsåtgärder för våra Kust- och Inlandsråd, en utbildning som vi kallar 
VattenEss. Tack till alla som hjälpt till på olika sätt under året! 
 
Vad vi gjorde under 2024 – ett sammandrag: 
 
Ordinarie årsstämma hölls som en hybridkonferens på Teams och telefon i mars på grund av 
tekniskt strul. En extra ordinarie årsstämma hölls för att slutföra föreningens ekonomiska 
bokslut i maj. Under året har vi haft flera regelbundna styrelsemöten och arbetsmöten. 

• Inlägg varje måndag, onsdag och fredag på våra sociala medier där vi delar och sprider 
vad som händer. Flera intervjuer och artiklar har gjorts och lagts ut även på hemsidan. 

• Hanöbuktsveckan i maj för tredje gången blev månadens höjdpunkt, med över 30 
aktiviteter som strandstädningar, föreläsningar och våtmarksvandringar. 

• Åtgärdsacceleratorn: i vår Leaderförstudie kartlade vi nuläget i vattendragen, hur 
regionen idag är organiserad och bedriver åtgärdsarbete, behovet av support, stöttning 
och erfarenhetsöverföring samt hur Åtgärdsacceleratorn ska organiseras. Förstudie-
rapporten presenterades på olika möten och skickades in. Vi väntar på Jordbruksverkets 
slutgodkännande av projektet för slututbetalning av beviljade medel. 

• Vi har träffat de flesta av våra kustråd en eller flera gånger, för att se vad de behöver 
hjälp med eller vad de vill att vi ska veta. Just nu pågår 10 insatser/aktiviteter av olika 
slag och storlek. Roligt är också att träffar nu sker mellan kustråd där man delar med sig 
av erfarenheter till varandra. 

• Vi har träffat Sportfiskarnas Skåne-förening och pratat eventuella framtida samarbeten 
• Vi har träffat Blekinge Arkipelag och pratat framtida samarbetens 
• Vi har skapat två nya broschyrer som beskriver föreningen och vad det innebär att vara 

kustråd/inlandsråd 
• Östersjödagen 29 augusti. Vi firade Östersjödagen med att bjuda in till en kväll på 

föreningshuset i Kristianstad. Rubriken var ”Tillsammans för våra vattendrag och 
Hanöbukten” och vi hade bjudit in representanter för de som på olika sätt engagerar 



ungdomar i vattenvårdsarbete. Till vår glädje fick vi Blekinge Folkhögskolas klass 
”Naturvård i vatten” med lärare på besök. 

• Vi fyllde fem år! En trevlig sammankomst i september med livliga samtal och god mat 
hos Mats och Max i Strandvillan i Åhus. 

Kustrådens aktiviteter: 

• Kivik: kustrådet på Kivik har utvecklat användningen av tång i lokala produkter och 
skapat stort engagemang. De håller kurser och träffar andra tångodlare- De belönades 
med Simrishamns Hållbarhetspris 2023 och delar sin kunskap genom olika 
utbildningsinitiativ.   

• Baskemölla: kustrådet runt Oderbäcken har arbetat för att förbättra läget för fisken i 
Oderbäcken. De har byggt ut mynningen och reparerat efter Babets härjningar.De har 
sett en ökning av lekande öring och ökat intresse och engagemang i byn för ån.  
Kustrådet i Baskemökka fick Simrishamns Hållbarhetspris 2024. 

• Landön: Har arbetat hårt med att återstälöla hamnen efter Babets häårjningar. 
• Ålakustens kulturarvsförening: projekt tillsammans med Ryssby naturbruksgymnasium 

om att hindra brunifiering från att nå Hanöbukten. Projekt Demoslinga har beviljats 
medel ur vår Vattenåtgärdsfond med stöd från Wernerstiftelsen och syftar till att skapa 
ett uteklassrum och biokoltester för att höja PH-värdet i marken. 

• Ravlunda: har anordnat strandstädning och barkbåtsrace och elfiske  under 
Hanöbuktsveckan  

• Hanö/Nogersund: kustrådet rapporterar om en ökande torskpopulation vid de 
konstgjorda reven i Hanöbukten. Projektet har väckt stort intresse och planer finns för 
att utöka det. 

• Nymölla: skapade igen en uppskattad vandring längs Skräbeån under Hanöbuktsveckan, 
med fokus på områdets natur, historia och gemenskap. Dessutom har FVF färdigställt 
borttagning av vandringshinder. 

• Vik: kustrådet har skapat och startat upp Östersjöuppropet, ett projekt som avser skapa 
så stor uppmärksamket att det ändrar fiskepolicyn för sill.   

• Knäbäckshusen: är intresserad av miljöprojekt längs Rörums södra å och ser fram emot 
att bidra till och lära sig mer om dessa. 

• Vi har fått två nya inlandsråd under 2024: Smålatorps Byalag utanför Lönsboda som 
idogt anlägger våtmarker samt Immelns FVO  som sedan många år engagerar sig i 
vattenvård.  

Kustrådsmöten hölls den 7/5 i Tvillingaboden i Yngsjö och den 16 Deecember på Djupadals 
Restaurang  med stort deltagande och många intressanta föredrag! 

Företagspoolen: 

• Företagspoolsmöte på Karlsfältsgård. Erik, som äger gården, berättade om sitt hållbara jordbruk, 
energiförsörjning som bland annat kommer från ett vindkraftverk och snart från en solcellspark 
som skall anläggas på gården. Vi lärde oss om hållbart odlande och dess utmaningar ock 
lösningar.  Vi fick också möjlighet att titta på de vattenlösningar som förser odlingarna ute i fält. 

• Under mötet fick vi också höra om stormen Babet av Martin Sethman. Stormen ställde till det 
ordentligt och kostnaderna för att åtgärda kommer att uppgå till 50 miljoner plus.  



• Mötet fortsatte med ett besök vid Nybroån. Där fick vi en presentation av den fiskräknare som 
finns installerad där sedan många år. Fiskräknare är ett viktigt verktyg att följa fiskens 
vandringar, både gällande arter och antal. Nybroån är ett viktigt vattendrag för fiskars 
fortplantning. Antalet fiskar som går upp för lek här är bland de största i södra Sverige.   

• Östersjöuppropet, Anders och Hans, har också berättat om sitt upprop för sillen i Östersjön. Det 
är många som engagerar sig i Östersjöuppropet och det engagemanget växer varje dag. 

• Möte i Kristianstad med Sparbanken Skåne där vi fick möjlighet att beskriva vår idé med 
företagspoolen och ett engagemang från dem.   

Sammanfattning och avslut: 
Under 2023–2024 har vi arbetat med en Leaderfinansierad förstudie kring en åtgärdsaccelerator 
i form av en person som ska facilitera Vattenrådens och kustrådens arbete i att allokera resurser, 
engagemang, kunskaper och pengar till åtgärder. Rapporten blev klar i god tid och har 
presenterats för olika intressenter för fortsatta åtgärder. Vi väntar på slutbesked från 
Jordbruksverket, så att pengarna för förstudien kan betalas ut. 
 

Efter de båda beviljade Sparbanksstiftelseanslagen, har föreningen arbetat med uppstart av nya 
Inlandsråd, varvid Smålatorps Byalag och Immelns FVF anslöt sig . Föreningen genomförde 
en välbesökt föreläsning på Östersjödagen i augusti 2024, och har startat upp arbetet med 
VattenEss-utbildningar, som beräknas komma igång under våren 2025. Aktiviteter för den 
kommande Hanöbuktsveckan och Östersjödagen 2025 är också planerade. 
 

Arbetet med att utveckla vår Vattenvårdsfond som ska samla in pengar för åtgärder fortsätter. 
Fonden har avslutat två projekt; en dokumentärfilm om våtmarksinsatser och en demoslinga i 
våtmarksområden runt Ryssby, och arbetar med ett tredje projekt kring ny våtmark i Hanaskog! 
 
Vi har under 2024 internt fortsatt stärka vårt digitala arbete med ett nytt bokföringssystem som 
gör det enklare för oss alla i styrelsen och revisorer att följa arbetet. 
 
Den 14 september var det Sillens Dag i Simrishamn, SfH fick vara med och representera och 
dela ut våra nya broschyrer. Kustrådet i Vik stod på scen och berättade om sitt projekt 
Östersjöuppropet. 

På en av oktobers vackraste dagar var vi på besök i Blekinge Folkhögskolas ”Uteklassrum” och 
fick vara med om hur folkhögskoleeleverna skickligt lärde ut sina kunskaper till 
sjundeklassarna. 
 
Träff med Föreningen Biosfärområde för Österlen, som arbetar hårt och målmedvetet för att få 
till ett biosfärområde på Österlen. Vi diskuterade former och idéer för samarbeten framöver. 

 
 

För styrelsen för Samverkan för Hanöbukten 

Dafvid Hermansson, ordf., Annelie Worgard, sekreterare 


